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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Felmérték-e, hogy milyen hátrányok érik a hazai méhészeket a beömlő 
ukrán méznek köszönhetően?" 

Tisztelt Miniszter úr!

„99% nem a génmódosított ukrán gabonára!”
 Ez a mondat szerepel azokon a plakátokon, amelyekkel Önök elárasztották az
 országot, de tudjuk, hogy a valóságban ez is sántít...
 Február 9.-én Záhonyban tüntettek a gazdák, valamint rengeteg méhész is. Ez
 a tüntetés Brüsszel ellen irányult. Célját tekintve az EU-döntése ellen tüntettek
 az érintettek, hiszen az Unió a tavaly behozott méz és egyéb agrár árú
 mennyisége felett akar csak vámot kivetni az ukrán termékekre. Tehát a
 vámmentesség kvótáját ekkorára akarja növelni.
 Önök bábnak használták a gazdákat és a méhészeket egy jó ügyben, mely
 után múlt hét hétfőn Orbán Viktor miniszterelnök által
 jegyzett kormányhatározat jelent meg a Magyar Közlönyben, amely szerint
 mostantól ismét lehet ukrán mézet behozni a magyar piacra.
 Teszik ezt akkor, amikor a magyar termelők így is óriási bajban vannak, az
 infláció és a gazdasági mélyrepülés levét isszák.
 A méhészeti gyógyszerek 30%-kal, a kaptárfa még ennél is jobban drágult,
 valamint a benzinért és az üvegekért is többet kell fizetni a termelőknek. A
 kiszámíthatatlan időjárás pedig csak felteszi a pontot az i-re.
 Ma a méhész szakma az önök által most meghozott számukra hátrányos
 döntés nélkül is a túlélésre játszik!
 Önök ezt tetézték még, utolsó szöget verve a magyar méhészet koporsójába.
 Az ukrán méz letöri a felvásárlási árakat, melyek következtében azok a
 termelési költség alá kerülnek és így már eladni sem éri meg a mézet.



 Rengeteg termelőnél hordószámra áll otthon a méz, így az Agrárminiszter
 védekezése a behozatali engedélyre sem igaz, mely szerint elfogyott itthon a
 vegyes méz. A valóság az, hogy ilyen áron nem tudják eladni a termelők!
 A magyar termelőktől a kiváló minőségű vegyes virágmézet 2022-ben 1200
 forintos kilós áron lehetett megvásárolni, 2023-ra ez az összeg 500-600
 forintra csökkent, holott az előállítási költsége ennek legalább a kétszerese. Az
 ukrajnai, ellenőrizetlen összetételű, rossz minőségű vegyes virágméznek
 ugyanakkor 300 forintért vásárolható meg kilogrammja.
 Ezzel nem lehet versenyezni.
 A Mi Hazánk Mozgalom felháborítónak tartja Orbán Viktor a méhészeket
 cserben hagyó, még reménytelenebb helyzetbe hozó döntését és a leghatározottabban követeli, 
hogy tiltsák ki a rossz minőségű ukrán mézet a
 hazai piacról. 
 Ha már a közismerten méhészkedő agrárminiszter nem, akkor mondjunk minél
 többen nemet mi, a magyar méhészeket tönkre tevő ukrán mézre!

Tisztelt Miniszter úr! A magyar méhészek válaszokat várnak!
 Felmérték-e, hogy milyen hátrányok érik a hazai méhészeket a beömlő ukrán
 méznek köszönhetően?

Miért nem védik meg a magyar méz számára legalább a belső, hazai piacot?

Terveznek-e további kivételeket tenni az ukrán termékek behozatalával
 kapcsolatban?
 Köszönöm megtisztelő válaszát!

2 


